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Odejde Mittal z Ostravy?
DAREK ŠTALMACH

...1
Kraj Moravskoslezský

Podle ostravského primátora Petra Kajnara se může stát, že ArcelorMittal skončí

Ostrava - Stahují se nad největším ostravským podnikem mraky, nebo jde jen o přeháňku, způsobenou ekonomickou krizí a
propadem ekonomiky v celém světě?      
Ostravská společnost ArcelorMittal je po letech rekordních tržeb v problémech. Dopad celosvětové krize na podnik byl drtivý, v
prvních měsících roku klesla výroba prakticky na třetinu. Společnost začala propouštět, část zaměstnanců zůstává doma se
sedmdesáti procenty platu.      
Podle ostravského primátora Petra Kajnara je možné, že společnost ArcelorMittal využije současné ekonomické krize a z
Ostravy odejde úplně.      
„Pravděpodobnost, že bude uzavřena Nová huť, je značná, ale nemám z toho radost. Na druhou stranu tlak na dodržování
emisních limitů je nutný,“ řekl primátor na včerejší tiskové konferenci.      
„Vzhledem k tomu, jaké jsou v Ostravě výrobní kapacity, je zdejší společnost jednou z prvních na ráně v okamžiku, kdy bude
firma ArcelorMittal chtít zefektivnit výrobu. Vždy je lepší vyrábět ve velkém než v malém, a tak si myslím, že ostravský Mittal
může být v ohrožení,“ uvedl primátor.      
Problémy, do kterých se hutní výroba v posledních měsících dostala, mohou dávat primátorovi zapravdu, zástupci firmy však
podobné úvahy odmítají.      
„Jednoznačně můžeme popřít, že bychom chtěli z Ostravy odejít,“ řekla mluvčí společnosti ArcelorMittal Ostrava Věra Breiová.
     

Ke zprávám o možném omezování výroby se přidal i krajský úřad, podle kterého generální ředitel společnosti ArcelorMittal
Ostrava Sanjay Samaddar ujistil hejtmana, že „výroba v Ostravě bude dále pokračovat, jsou však možné některé redukce a
přesuny tak, aby firma jako celek obstála, a má pro to všechny předpoklady“. „Zde došlo asi k nedorozumění, šlo o přesuny
pracovníků v jednotlivých závodech ostravské společnosti, ne o přesun výroby do jiných států,“ vysvětlila Věra Breiová, podle
které se nemění ani plán provedení ekologických investic, včetně nejdůležitějšího odprášení aglomerací a ocelárny.
„Ekologické akce, které jsou v běhu, nezastavujeme, ale pokračujeme v nich,“ potvrdila mluvčí firmy.      
Společnost ArcelorMittal Ostrava se přes prohlášení, že všechny ekologické akce běží normálně, přihlásila spolu s Třineckými
železárnami a firmou Evraz Vítkovice Steel k prohlášení svazu Hutnictví železa, který chce od vlády dotace na ekologické
akce.
Pokračování na str. C3
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„Stát by měl například dotovat realizaci ekologických akcí v oblasti hutnictví železa, obdobně jako v případě starých
ekologických zátěží, garantovat úvěry na tyto akce, a to včetně využití Státního fondu životního prostředí,“ píše se v prohlášení
firem.      
Ty v posledních letech vydělaly svou podnikatelskou činností, znečišťující životní prostředí, desítky miliard korun.      
„Za realizovatelné považujeme i projednání posunutí termínu realizace čistě ekologických investičních akcí uvedených v
integrovaném povolení na období po skončení krize, to je minimálně o jeden až dva roky,“ požadují ve svém prohlášení
hutníci.      
„Od začátku roku pracujeme na pětatřicet až čtyřicet procent normálního výkonu,“ odpovídá na dotaz, jaké výrobní kapacity
nyní společnost využívá, mluvčí společnosti ArcelorMittal Věra Breiová.      
Mluvčí uvedla, že z huti celkem využilo možnosti odejít za nadstandardních sociálních podmínek 941 zaměstnanců.      
Akce, která odchod z firmy za nadstandardních podmínek vyplaceného odstupného umožňovala, probíhala od začátku roku do
konce letošního března. Lidé dostávali odstupné ve výši jedenácti až dvacetinásobku platu, podle délky odpracovaných let ve
firmě.      
V současnosti v Mittalu pracuje 6 565 lidí, za sedmdesát procent platu je doma namísto v práci každý týden v průměru dvě stě
čtyřicet pět zaměstnanců. „Pomáhá nám to udržet zaměstnance na dobu, kdy bude po krizi,“ vysvětluje mluvčí Věra Breiová.
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